

## EEX publishes revised 2019 Auction Calendar as well as 2020 Auction Calendar for Emission Allowances

The European Energy Exchange (EEX) has published the revised 2019 calendar as well as the new 2020 calendar for the auctioning of EU emission allowances (EUA) in coordination with the European Commission, the EU Member States and the EEA EFTA states auctioning on the common auction platform (CAP2) as well as with the German and Polish competent authorities.

The **2019 auction calendar** has been adjusted for the period from September to December 2019 in accordance with the Auctioning Regulation due to the operation of the Market Stability Reserve (MSR) taking into account the publication of the 2018 total number of allowances in circulation (TNAC) in May 2019.

The revised auction volumes from September to December 2019 will be as follows:

	<b>CAP2</b>	<b>DE</b>	<b>PL</b>
Volume per auction (in EUA)	2,744,500	2,834,500	4,714,500
Volume last auction (in EUA)	3,013,000	2,840,000	4,717,500

The total reduction of the auction volumes due to the MSR in the period from September to December 2019 amounts to 117,563,500 allowances (CAP2, Germany and Poland). Apart from the revised auction volumes, all other auction details remain unchanged.

Furthermore, EEX has published the **2020 auction calendar**. In 2020, the MSR applies from January to August based on the 2018 total number of allowances in circulation. The volumes from September to December 2020 are preliminary as they will be subject to adjustments following the publication of the 2019 total number of allowances in circulation by 15 May 2020.

### **CAP2 auctions 2020**

EEX will hold EUA auctions in the framework of the common EU auction platform (CAP2) on behalf of 25 EU Member States and the EEA EFTA states. In addition, the auctions will include a volume of 50 million allowances for the Innovation Fund ([https://ec.europa.eu/clima/policies/innovation-fund\\_en](https://ec.europa.eu/clima/policies/innovation-fund_en)). CAP2 auctions are scheduled to take place on Mondays, Tuesdays and Thursdays during the period from 7 January to 14 December 2020.

### **Auctions for Germany 2020**

The weekly EUA auctions for the Federal Republic of Germany will be conducted by EEX in its capacity as the appointed auction platform on Fridays, starting from 10 January until 11 December 2020.

### **Auctions for Poland 2020**

EEX will conduct the EUA auctions on behalf of Poland bi-weekly on Wednesdays during the period from 15 January to 2 December 2020.

The bidding window for all EUA auctions conducted by EEX will be open from 9.00 to 11.00 am CET. The below table provides an overview of the auction volumes:

	<b>CAP2</b>	<b>DE</b>	<b>PL</b>
Overall volume 2020 (in EUA)	493,571,000	131,266,000	141,067,500
Volume per auction Jan-Jul (in EUA)	3,090,500	2,363,000	5,332,000
Volume per auction in Aug (in EUA)	1,545,000	1,181,500	2,667,000
Volume last auction in Aug (in EUA)	1,649,000	1,187,000	2,667,000
Volume per auction Sep-Dec* (in EUA)	4,888,500	4,182,000	7,964,500
Volume last auction in Dec* (in EUA)	5,148,500	4,185,500	7,966,500

\* The volumes from September to December 2020 are preliminary and can be subject to adjustments.

Clearing and settlement of the emission allowances is conducted by European Commodity Clearing (ECC).

EEX provides detailed information in the auction calendar at the following link:

<http://www.eex.com/en/trading/calendar>.

The European Energy Exchange (EEX) is the leading energy exchange in Europe which develops, operates and connects secure, liquid and transparent markets for energy and related products. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, EEX offers contracts on Power, Emission Allowances as well as Freight and Agricultural Products. EEX is part of Deutsche Börse Group.

**Contact:**

**EEX Public Relations**

T +49 341 2156-300 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London)

[presse@eex.com](mailto:presse@eex.com) | [www.eex.com](http://www.eex.com)

Augustusplatz 9 | D-04109 Leipzig

## EEX veröffentlicht aktualisierten Auktionskalender für 2019 sowie Auktionskalender 2020 für Emissionsberechtigungen

Die European Energy Exchange (EEX) hat einen aktualisierten Kalender für 2019 sowie den neuen Kalender 2020 für die Verauktionierung von EU-Emissionsberechtigungen (EUA) in Absprache mit der Europäischen Kommission, den EU-Mitgliedstaaten und den EWR EFTA-Staaten, die an der gemeinsamen Auktionsplattform (CAP2) teilnehmen sowie den zuständigen deutschen und polnischen Behörden veröffentlicht.

Der **Auktionskalender 2019** wurde für den Zeitraum von September bis Dezember 2019 gemäß der Auktionsverordnung mit Bezug auf die Marktstabilitätsreserve (MSR) angepasst. Die Anpassung resultiert aus der Publikation der für 2018 im Umlauf befindlichen Gesamtzahl der Emissionsberechtigungen (TNAC), veröffentlicht im Mai 2019.

Die angepassten Auktionsvolumina von September bis Dezember 2019 gestalten sich wie folgt:

	<b>CAP2</b>	<b>DE</b>	<b>PL</b>
Volumen pro Auktion (in EUA)	2.744.500	2.834.500	4.714.500
Volumen letzte Auktion (in EUA)	3.013.000	2.840.000	4.717.500

Die Gesamtreduzierung der Auktionsvolumina aufgrund der MSR von September bis Dezember 2019 beläuft sich auf 117.563.500 Emissionsberechtigungen (CAP2, Deutschland und Polen). Alle weiteren Details der Auktionen bleiben unverändert.

Darüber hinaus hat die EEX den **Auktionskalender 2020** veröffentlicht. Für das Jahr 2020 findet die Marktstabilitätsreserve von Januar bis August auf Basis der 2018 „TNAC“-Zahlen Anwendung. Die Volumina von September bis Dezember 2020 haben vorläufigen Charakter und unterliegen einer Anpassung im Zuge der Veröffentlichung der TNAC-Publikation für das Jahr 2019, geplant für den 15. Mai 2020.

### **CAP2-Auktionen 2020**

Die EEX führt im Rahmen der gemeinsamen EU-Auktionsplattform (CAP2) Versteigerungen im Auftrag von 25 EU-Mitgliedstaaten und den EWR-EFTA-Staaten Auktionen durch. Darüber hinaus werden die Auktionen ein Volumen von 50 Millionen Emissionsberechtigungen enthalten, deren Erlöse in den Innovationsfonds ([https://ec.europa.eu/clima/policies/innovation-fund\\_en](https://ec.europa.eu/clima/policies/innovation-fund_en)) fließen. Die Auktionen werden vom 7. Januar bis zum 14. Dezember 2020 jeweils montags, dienstags und donnerstags stattfinden.

### **Auktionen für Deutschland 2020**

Die wöchentlichen EUA-Auktionen im Auftrag der Bundesrepublik Deutschland werden durch die EEX als Auktionsplattform vom 10. Januar bis zum 11. Dezember 2020 jeweils freitags durchgeführt.

### **Auktionen für Polen 2020**

Die EEX wird die EUA-Auktionen im Auftrag Polens vom 15. Januar bis zum 2. Dezember 2020 alle zwei Wochen jeweils mittwochs durchführen.

Das Gebotsfenster für alle durch die EEX durchgeführten EUA-Auktionen wird von 09:00 bis 11:00 Uhr (MEZ) geöffnet. Die nachfolgende Tabelle bietet einen Überblick über die Auktionsvolumina:

	<b>CAP2</b>	<b>DE</b>	<b>PL</b>
Gesamtvolumen 2020 (in EUA)	493.571.000	131.266.000	141.067.500
Volumen pro Auktion Jan-Jul (in EUA)	3.090.500	2.363.000	5.332.000
Volumen pro Auktion im Aug (in EUA)	1.545.000	1.181.500	2.667.000
Volumen letzte Auktion im Aug (in EUA)	1.649.000	1.187.000	2.667.000
Volumen pro Auktion Sep.-Dez.* (in EUA)	4.888.500	4.182.000	7.964.500
Volumen letzte Auktion im Dez.* (in EUA)	5.148.500	4.185.500	7.966.500

\* Die Volumina von September bis Dezember 2020 sind vorläufig und können Anpassungen unterliegen.

Das Clearing und die Abwicklung der Emissionsberechtigungen übernimmt die European Commodity Clearing (ECC).

Detaillierte Informationen veröffentlicht die EEX im Auktionskalender unter folgendem Link:

<http://www.eex.com/en/trading/calendar>.

Die European Energy Exchange (EEX) ist die führende europäische Energiebörse. Sie entwickelt, betreibt und vernetzt sichere, liquide und transparente Märkte für Energie und energienahe Produkte. Als Teil der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Die EEX gehört zur Gruppe Deutsche Börse.

## **Kontakt:**

### **EEX Public Relations**

T +49 341 2156-300 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London)

presse@eex.com | www.eex.com

Augustusplatz 9 | D-04109 Leipzig